
1 І
8-38 55<

ВІННИЦЬКИЙ НАЦІОНАЛЬНИЙ 
МЕДИЧНИЙ УНІВЕРСИТЕТ 

ім. М. І. Пирогова
Б І Б Л І О Т Е К А

На8. жовтень 2016 р.

Газета колективу Вінницького національного медичного університету ім. М,(.Пирогова

Молодиймедик
Пам’яті професора 

Аркадія Івановича Годлевського
Біда зміє заскочити знена

цька. 22 жовтня вінницька та 
українська хірургічна школа 
зазнала непоправної утрати. 
На 72-році життя помер за
служений діяч науки і техні
ки України, доктор медичних 
наук, професор, завідувач 
кафедри хірургії Ц°2. голова 
спеціалізованої вченої ради 
хірургічного профілю, член- 
кореспондент Академії техно
логічних наук. Аркадій Івано
вич Годлевський.

Він був тим с'овпсм, на якому 
трималась практична вінниць
ка хірургія та хірургічна наука 
України. Відвертий, добрий він 
вмів та любив жартувати. не 
цурався будь-якої роботи і за
вжди прагнув досягти кращих 
результатів у всьому, за що 
брався.

Аркадій Іванович пройшов не
легкий шлях поступового зрос
тання. З відзнахою закінчив 
школу, з відзнакою закінчив 
Вінницький медичний інсти
тут. потім залишився лікарем- 
лаборантом на кафедрі фа
культетської хірургії, але був 
призваний до лав Радянської 
Армії, служив у прикордонних 
військах у Таажикістані. Після 
повернення до Вінниці всту
пив до клінічної орди-атури та 
успішно її закінчиз. почавши 
роботу над кандидатською 
дисертацією. Захистив її. 8 ро
ків працював практичним ліка
рем і зже будучи кандидатом 
медичних наук у 1982 році за 
конкурсом був зарахований на 
посаду асистента кафедри фа
культетської хірургії.. Через рік 
після захисту докторської дис
ертації він був обраний на поса
ду завідувача .кафедри, через 
рік став доцентом, ще через рік 
- професором.

Попрощатись із Аркадіем Іва
новичем у актову залу ВНМУ 24 
жовтня прийшли сотні людей,

які за життя оцінили талант 
Годлевсьхого-прахтика та його 
інтелект науковця.

- Звістка про смерть Аркадія 
Івановича шокувала медичну 
спільноту України, і не тільхи 
медичну: десятки тисяч лю
дей. яких врятував Аркадій 
Іванович, понесли тяжку втра
ту, - сказав під час траурної 
панахиди ректор Вінницько
го національного медичного 
університету, академік НАМИ 
України, професор Василь Мак
симович Мороз. - Він відрізняв
ся величезною відповідальніс
тю. спокійною розважливістю, 
яка допомагала стабілізувати 
психологічний стан не тільки 
хворих, але й будь;кого, хто 
просив по допомогу. Йому мож
на було зателефонувати вночі і 
отримати розраду, і так продо
вжувалось багато років: 25 ро
ків Аркадій Іванович працював 
очільником кафедри хірургії 
№2, створив прекрасний колек
тив. якому він віддавав всі свої 
сили, знання, вміння. Його дуже

любили і викладачі, і студенти. 
Він шанобливо ставився до всіх 
студентів, з ним можна було 
обговорити питання наухи і у 
вихідний. Кандидатські і док
торські дисертації, які захища
лись у спеціалізованій раді, де 
він головував, успішно затвер
джувались. Він був порядним, 
вмів вислухати і вчасно допо
могти. Ви бачите цей безмеж
ний потік людей, які прийшли 
попрощатись із професором 
Гадлевсьхим. Це s свідченням, 
що від нас пішла велика люди
на. Він був активним учасником 
роботи вишу, заслуженим ді
ячем наухи та техніки України, 
чесно, по-діловому виступав 
на Вченій раді. Дбав про свій 
колектив: буквально два тиж
ні тому ми провели тендер на 
закупівлю нового обладнання 
для кафедри, яку зін очолював. 
Те, що доброго зробив Аркадій 
Іванович для багатьох тисяч 
людей, завжди залишиться у 
пам’яті тих, хто його знав.

Директор Інституту хірургії

та трансплантології, голова 
Асоціації хірургів України, про
фесор Олександр Юрійович 
Усенко назвав смерть Аркадія 
Івановича втратою для всієї хі
рургічної спільноти України,

Проректор ВНМУ з клінічної 
роботи, професор Василь Ва
сильович Погорілий, відмітив 
людяність професора Годлев
ского, його зміння вирішити 
важливі питання для всіх, хто 
про це просив.

■ Завжди на третьому ряду 
як член Вченої Ради нашого 
університету сидів Аркадій 
Іванович. Надзвичайно шкода, 
що наступна Вчена Рада про
йде без нього, - сказав Василь 
Васильович.- Завтра буде за
сідання спеціалізованої вченої 
ради із захисту дисертації. І 
надзвичайно шкода, що завтра 
Аркадія Івановича вже не буде 
серед нас. Він піклувався про 
наукове майбутнє медицини, 
про аспірантів, докторантів, він 
бачив перспективи розвитку 
науки і всіляко допомагав ці 
перспективи втілити. Горе не
вимовно велике, але ми будемо 
пам'ятати Аркадія Івановича 
ще багато років.

Подякував за науку своєму 
вчителю висловив і професор 
Олег Євгенович Каніковський, 
пообіцяв продовжувати роз
почату разом із Аркадієм Іва
новичем справу. Від асоціації 
хірургів слово тримав профе
сор Володимир Олександрович 
Шапринський, який згадав про 
складні та надскладні операції, 
проведені Аркадієм Івановичем 
та передав присутнім співчуття 
лікарів із різних регіонів України.

З невимовною скорботою 
співчуваємо рідним "та близь
ким покійного, співробітникам 
кафедри, усім, хто знав Аркадія 
Івановича. Нехай земля йому 
буде пухом.
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«Гармонії» виповнилось 20
Ансамбль дав більше 500 концертів та виплекав лауреатів українських та міжнародних конкурсів
Більше півтисячі концер

тів дав народний ансамбль 
естрадної пісні «Гармонія», 
що два десятиріччя існує 
при Вінницькому націо
нальному медичному уні
верситеті.

Звітній концерт учасників 
ансамблю - і нинішніх, і ве
теранів, - відбувся з наго
ди ювілею колективу у ак
товій залі ВНМУ 21 жовтня.

Наразі членами «Гармо
нії» є два десятки виконав
ців. Багато з них - лауреа
ти не лише всеукраїнських, 
а й міжнародних співочих 
конкурсів. Кожен з них - із 
власним артистичним по
черком, манерою виконан
ня та репертуаром. Цей й 
не дивно, адже учасника
ми «Гармонії» є не лише 
студенти 1-6 курсів, а й 
лікарі-інтерни та викладачі 
нашого університету.

Але того вечора на сцені, 
насамперед, вітали вете
ранів співочого колективу. 
На свято завітали колиш
ні його учасники, лікарі, 
Дмитро Мусієнко, Тетяна 
Мотрук, Світлана Бородій, 
Петро Білоус, Марія Шов- 
комуд, Юлія Грищенко, 
Ірина Дмитренко, Ірина Гу
кам, Тетяна Моловичко, які, 
здавалось, ще вчора стоя
ли на сцені актового залу 
ВНМУ, будучи студентами.

Теперішній молодий не
вропатолог Світлана Бо
родій не полишає дружбу

із піснею. Саме її зріле та 
запальне виконання пісні 
Цоя «Кукушка» зарядило 
глядацьку залу енергією, і 
віддячили виконавиці щи
рими оваціями.

Але від ветеранів не від
ставали й нинішні учас
ники ансамблю. Так, для 
Ольги Калашниковой лау
реатки декількох пісенних 
фестивалів, музика - то 
ковток повітря, стан душі, 
без якого неможливо про
жити. На звітному концерті 
дівчина виконала компози
цію Лучано Паваротті «Ка
рузо», подарувавши залі 
невимовне відчуття легко
сті та натхнення.

Не відставав від дівчат 
і знаний у ВНМУ співак, 
студент Євген Маркін. Він 
відкрив святковий вечір

піснею «Україна».
За ним, окрім названих 

виконавців, у концерті узя
ли участь студенти Анас- 
тасія Іванюк, Петро Білоус, 
Надія Барзак, Діана Фіяль- 
ковська, Ірина Катренко, 
Юлія Загранична, Тамара 
Паламарчук, Валерія Зін- 
ченко, Оксана Чухрай, Іри
на Соколовська, Софія Ні- 
колайчук, Тетяна Мацьків, 
американка українського 
походження Маргарита 
Заславська, співак та му
зикант Станіслав Дуднік, 
викладач кафедри анато
мії Юлія Грищенко.

Організатор, натхненник 
та керівник ансамблю, за
відувач клубу ВНМУ Воло
димир Поліщук, говорить, 
що «Гармонія» дає змогу 
молодим виконавцям про

явити себе і є непоганим 
стартовим майданчиком 
для тих, хто не мислить 
своє життя без музики. На
разі у колективі - 14 учас
ників, і жодного разу так 
не було, щоб співаків не 
відібрали до участі у між
народному або всеукраїн
ському конкурсі, у якому б 
вони хотіли брати участь. 
Свідчення цього - три де
сятки дипломів на стіні 
клубу та численні кубки 
учасників «Гармонії», що 
зберігаються в універси
теті.

Збавляти обертів колек
тив не збирається. Тож 
вітаємо «Гармонію» із юві
леєм та бажаємо колекти
ву ще не одне десятиліття 
плідного творчого життя!

«ММ»

ФОТОФАКТ
Світлана Іванів

на Жук, яка за
кінчила Вінниць
кий медичний 
інститут у 1981 
році, отримала 
нагороду як най
краща випускни
ця ВНМУ.

Наразі - доктор 
медичних наук, 
професор, лікар 
акушер-гінеколог 
вищої категорії, 
заслужений лікар України та лауреат Державної 
премії, вона завідує кафедрою акушерства, гінеко
логії та медицини плода у Національній медичній 
академії післядипломної освіти імені П.Л. Шупика.

Світлана Іванівна - ідеолог і основоположник 
фетальної медицини в Україні. Вона - член ба
гатьох міжнародних професійних організацій, 
редакційних колегій і вчених рад. Інтерв’ю зі Світ
ланою Іванівною читайте у наступних номерах.

«ММ».

Global ВНМУ співпрацює
Ac AcademyJobs з Оксфордським

університетом
Профіль Вінницького на

ціонального медичного 
університету з’явиться на 
сайті Global Academy Jobs, 
соціальної платформи мо
більності студентів та ви
кладачів вищих навчальних 
закладів світового рівня, яка 
працює при Оксфордському 
університеті.

ВНМУ буде першим україн
ським вишем, представленим 
у цій мережі.

Таке представництво стало 
можливим завдяки сприянню 
консультанта Global Academy 
Jobs, професора Метью Смі- 
та, який відвідував Вінниць

кий національний медичний 
університет у липні 2013 року 
у рамках проведення 11 Євро
пейського курсу з основ аеро- 
біології, який проходив на базі 
ВНМУ (http://11bca.vnmu.vn.ua/).

- Ми зацікавлені у тому, 
щоб на нашій платформі 
з’являлось більше східноєв
ропейських, зокрема, україн
ських університетів, - говорить 
доктор Сміт.

Участь у проекті не лише 
підвищить престиж ВНМУ на 
міжнародній арені, а й надасть 
можливості більшої мобіль
ності викладачам вишу.

«ММ»
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ВНМУ вчиться викладати по-новому
Вісім викладачів Вінницького на

ціонального медичного універси
тету стали учасниками програми 
BIHSENA у рамках освітнього про
екту Еразмусч, започаткованого 
за підтримки Європейської комісії. 
Мета програми-допомогти вишам 
країн пострадянського просто
ру перебудувати та реформувати 
систему освіти згідно з європей
ськими та світовими стандартами.

- 17-19 лютого 2016 року відбулася 
офіційна стартова зустріч за проек
том. її підсумком стало спільне ба
чення реалізації цілей проекту про
тягом наступних трьох років, а також 
внесок та зони відповідальності кож
ного з університетів. Дослівно на
зва проекту звучить як прокладання 
мостів між практичною та теоретич
ною медициною. Світ хоче допомог
ти нам побачити основні проблеми 
та надати досвід вдалих моделей. 
І спрямований цей проект у першу 
чергу на вузівських викладачів, які 
розробляють програми навчання ме
диків за новими стандартами. Вони 
полягають у тому, що ми вивчаємо 
не якийсь факт, а проблему із різних 
боків, - розповідає координатор про
екту у ВНМУ, завідувач кафедрою 
очних хвороб, к.м.н., доц. Наталія 
Малачкова.

У рамках програми вона та ЇЇ колеги 
проходили стажування у Маастрихт
ському універси-е* Нідерланди), де 
ознайомилися із роботою системи на 
практиці.

- Ми бачили, як проходять онлайн- 
лекції, як готується такий курс. ! все 
це ми повинні принести у свої уні
верситети. Основна база, на якій ми 
зараз працюємо, це кафедра соці
альної медицини і охорони здоров'я, 
- ми наразі впроваджуємо такі курси 
українською та російською мовою, - 
каже Наталія Малачкова, - створю
ємо програму для післядипломної

освіти головних лікарів і лікарів, які 
проходять підготовку з організації 
охорони здоров'я. Ми проводимо та
кож підготовку і шестикурсників-іно- 
земців, які повертатимуться у свої 
країни, і наших студентів. Також у 
план роботи програми входять гос
тьові лекції. Ми знаємо, що у нас го
ловні лікарі - це медики. А в усьому 
світі головні лікарі - це організатори. 
В Києво-Могилянській академії є 
медична бізнес-школа, вони мають 
досвід викладання медикам, і ми за
прошуємо їх читати у нас курс лекцій 
з тем, з яких ми не дуже обізнані, а 
вони запрошують нас читати лекції 
на медичні теми.

Крім цього, учасники проекту ба
гато працюють в онлайн-режимі. А 
враховуючи запровадження у неда
лекому майбутньому онлайн-лекцій, 
ВНМУ у рамках програми отримає 
обладнаний за всіма стандартами 
комп'ютерний клас вартістю 45 ти

сяч евро для їх проведення. Усе - за 
рахунок Європейської комісії.

За словами Наталії Малачкової, 
основною проблемою, яка завадила 
залучити до програми більшу кіль
кість фахівців ВНМУ, стало недо
статнє володіння ними англійською 
мовою. Адже у рамках програми має 
бути розроблений онлайн-курс, який 
будуть читати для усіх країн-учас- 
ниць програми англійською мовою.

- Можливо, ми його потім перекла
датимемо, але, чесно кажучи, за кор
доном не дуже розуміють, чому ми не 
можемо слухати лекції англійською. 
Усвідомлюючи цю проблему, органі
затори проекту виділили кошти на 
навчання учасників англійській мові, 
- каже Наталія Малачкова. Разом із 
тим координатор сподівається, що 
проект буде успішним як у виконан
ні поставлених освітніх цілей, так і у 
стимулюванні дослідницької діяль
ності.

ДОВІДКА
Проект BIHSENA має на меті покращити можливості 

отримання освіти в міждисциплінарній сфері охорони 
здоров’я, інновацій та суспільства в Україні, подолання 
розриву між зченими медичного та соціального напрям
ку, науковців та фахівців-практиків з країн-учасниць, а 
також між місцевими і міжнародними співтовариства
ми. Необхідність даної освіти і міждисциплінарних/між- 
галузеві зобов'язань актуальна на тлі трансформації 
систем охорони здоров’я. Проект намагається знайти ін
новаційні рішення для вирішення проблем, пов'язаних з 
здоров’ям у країнах Східної Європи та сусідніх регіонах.

Даний проект спрямований на підвищення якості та 
релевантнсст освіти в галузі охорони здоров’я, іннова
цій та суспільства в Україні, а також для підтримки її ін
тернаціоналізації.

Координатором проекту BIHSENA є Маастрихтський

Університет, а лідеркою - Клайсін Хорстман, доктор філо
софії, професор філософії охорони громадського здоров’я 
кафедри охорони здоров'я, етики та суспільства; директор 
дослідницької програми нерівності, участі, глобалізації в 
школі охорони громадського здоров’я і первинної медич
ної допомоги Маастрихтського університету.

Партнери проекту:
Пловдивський університет «Паісії Хілендарскі» (Бол

гарія)
Краківський університет (Польща);
Національний університет Києво-Могилянська акаде

мія (Україна);
Вінницький національний медичний університет 

ім.М.І.Пирогова
Томський державний університет (РФ);
Сибірський державний медичний університет (РФ).

Катерина Баркалова



N“8, жовтень 2016 р.

Тетяна Секрет: «У Словенії
лікар та пацієнт спілкуються,

ніби друзі»
П'ятикурсниця ВНМУ стала наймолодшою учасницею 

міжнародної грантової програми 
і показала один з найкращих результатів

Протягом місяця стажувалась у клі
нічному центрі Словенської Любляни 
студентка п'ятого курсу Вінницького 
національного медичного універси
тету Тетяна Секрет. Аби потрапити 
до грантової програми, вона про
йшла надскладний відбір.

- У січні я загорілася бажанням по
трапити у міжнародну програму ста
жування. Почала шукати інформацію 
в Інтернеті і зайшла на сайт Європей
ської асоціації ендокринологів. На 
цьому сайті була величезна кількість 
програм для молодих науковців. 
Одна з них - вивчення ускладнень 
цукрового діабету. Започаткована ця 
програма була у 2013 році в Австрії. 
Пізніше до досліджень, які проводи
лися в її рамках, долучилися пред
ставники Італії, Словенії та Хорватії, 
- розповідає Тетяна.

Основною вимогою для бажаючих 
взяти участь у програмі було знання 
англійської мови: вимагалась наяв
ність сертифікату В2. Його Тетяна 
отримала ще минулого року. Крім 
того, потрібно було написати моти
ваційний лист. '

- Кінцевим терміном прийому зая
вок було 18 січня, а я побачила інфор
мацію 15-го. Швиденько написала мо
тиваційний лист, надала його, і через 
два тижні дізналася, що пройшла на 
наступний етап. Це було складання 
тестів з англійської мови в режимі 
онлайн. У тесті було сто завдань, і для 
переходу на наступний етап необхід
но було правильно виконати щонай
менше 80, - розповідає Тетяна.

На відповідь дівчина очікувала май
же місяць і вже почала думати, що 
провалила тестування. Але на по
чатку березня Тетяні повідомили, що 
вона пройшла на наступний рівень. 
Це було тестування з ендокринології, 
переважно, з цукрового діабету.

- Також було 100 питань, і я також 
повинна була набрати щонайменше 
80 відсотків правильних відповідей. 
Ці тести відрізнялися від тих, що ми 
складаємо тут. Не вибрати літеру А, 
Б, В, а «Хворий потрапив із таким-то 
діагнозом, і ви призначили йому інсу
лін такий-то у дозі» - і вказати дозу. 
Або зазначено, що у хворого гіпоглі
кемічна кома, і дано перелік необхід
них заходів. Але послідовність дій 
дано неправильно, і потрібно її від

новити, - каже студентка.
Проходило тестування у формі 

скайп-конференції. За тиждень Те
тяна отримала на електронну пошту 
повідомлення про день та час тесту.

- Я зайшла у Скайп, і коли на зв'язок 
вийшов викладач, я через камеру 
продемонструвала, що знаходжусь 
у кімнаті одна. Викладач був абсо
лютно незнайомою людиною, і це 
мене на початку трохи налякало. Ми 
познайомилися, трохи поспілкували
ся, а приблизно за півгодини ввім
кнулась система тестування - так 
само, як у нас під час тестування на

до скайп-співбесіди.
- Співбесіду проводили двоє ви

кладачів. Як з'ясувалося згодом, це 
був мій науковий керівник, теоретик, 
і керівник-практик, лікар-ендокрино- 
лог. Обидва вони ставили запитання 
з ендокринології, але їх цікавила ви
ключно клінічна ендокринологія. На 
ходу вони складали задачі, досить 
легкі, по гострих станах при ендокри- 
нопатіях. Я відповіла. І мені сказали 
чекати, поки будуть оприлюднені ре
зультати за рейтинговою системою, 
- розповідає студентка.

У цьому рейтингу вона посіла тре

кафедрах. Ця система блокувала всі 
інші, і я не могла, наприклад, корис
туватися файлами робочого столу чи 
заходити в інтернет. Я розв'язувала 
завдання протягом трьох годин, і 
за декілька хвилин після того, як я 
завершила, викладач вийшов на 
зв'язок і повідомив, що я дізнаюсь 
про те, чи склала іспит, через 15 ро
бочих днів, - розповідає Тетяна.

За 15 робочих днів вона дізналася, 
що пройшла і цей етап. Вона набра
ла 85 відсотків вірних відповідей з 
англійської мови та 95 відсотків - з 
ендокринології.

І вже у липні Тетяні прийшло повідо
млення, що вона повинна готуватися

тю позицію серед 25 учасників. Пер
ше було у кандидата з Австрії, друге 
- з Німеччини. Крім цих країн, учас
ники програми представляли Слове- 
нію, Хорватію, Боснію і Герцеговину, 
а також Сербію.

- У нашій групі були молоді науков
ці та лікарі, і лише двоє студентів: я 
і дівчина із Сербії. За умовами про
грами, вік учасників мав бути від 25 
до 35 років. А мені - 21. Але я в мо
тиваційному листі писала, що дуже 
хочу бути ендокринологом, що це 
моя мрія - і мене взяли. Але по цьому 
показнику я не вписувалася в умови 
проекту. Навіть сербкиня, хоча вона 
теж була студенткою, мала 26 років,



і це була вже її друга вища освіта. 
Вона протрималася недовго, не ви
тримала напруженого графіку, - роз
повідає Тетяна.

Робочий день практикантів роз
починався о сьомій ранку. Спочат
ку учасники програми статистично 
опрацьовували результати дослі
джень нових препаратів, які були 
отримані раніше. Потім групу пацієн
тів, яка брала участь у дослідженнях, 
запросили на моніторинг, і стажери 
ходили до клінічного центру збирати 
анамнез.

- Наша група спочатку по 7-8 чоло
вік у лабораторії працювала, і стіль
ки ж у клінічному центрі, а наступно
го дня ми мінялися. І так працювали 
протягом місяця. Два тижні я прихо
дила на практику спочатку зі своїм 
керівником і тільки спостерігала, а 
за тиждень до мого від'їзду мені до
вірили 15 пацієнтів. Моїм завданням 
було щодня зібрати у них анамнез. 
Але у наших лікарнях короткий анам
нез - це декілька хвилин, а там - це 
бесіда з пацієнтом протягом хвилин 
15. Це такий зв'язок між лікарем та 
пацієнтом, що я була просто враже
на. У них немає боязні лікаря з боку 
пацієнтів, вони спілкуються, ніби 
друзі, - ділиться враженнями Тетя
на. - У нас практика починалась о 
сьомій годині, і за умовами програми 
ми мали працювати до 15-16 години, 
але хто хотів, міг ходити до клінічно
го центру і виконувати якісь прак
тичні завдання. І я ходила з 16 до 
19 години. Спочатку працювала на 
манекенах, робила внутрішньовенні 
ін'єкції, внутрішньом'язові і навчи
лася ставити підключичний катетер. 
Після того, як я там попрактикувала

ся, я пропросилася на чергування до 
реанімації.

Але спочатку на Тетяну очікувало 
розчарування. Як виявилося, в краї
ні, де запроваджена страхова меди
цина, студентам-медикам торкатися 
пацієнтів суворо заборонено. Аби по
практикуватись, вони повинні уклас
ти письмову угоду з пацієнтом або 
його родичами, згідно з якої студент 
має право виконувати чітко зазна
чений перелік маніпуляцій. А в разі, 
якщо заподіє хворому шкоду, пови
нен буде заплатити йому відшкоду
вання у розмірі 1500 евро.

Таким чином, Тетяні було дозволе
но робити внутрішньовенні ін'єкції 
та ставити підключичні катетери. До 
тих пацієнтів, згоди яких дівчина не 
отримала, вона не торкалася, лише 
спостерігала за показниками апара
тури.
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- Спочатку мені було дуже мото
рошно, я дуже боялася завдати шко
ди. Але я вже мала певний практич
ний досвід, і до того ж працювала під 
наглядом лікаря. Спочатку він робив 
маніпуляції, а я дивилася, потім я ро
била, а він страхував, а вже останні 
чотири катетери я ставила сама, а 
він лише стояв поряд і спостерігав, - 
розповідала Тетяна.

Втім, закордонне стажування до
зволило їй не лише удосконалити 
професійні навички. Грант, який ви
грала студентка, повністю покривав 
усі витрати на дорогу в обидва боки 
- а це 7000 гривень,- проживання та 
харчування.

- Харчування було чотириразовим, 
на нього виділяли 12 евро на добу. 
Проживання у гуртожитку - приблиз
но 350-380 евро. І ще давали добо
ві: 50 евро на день. Завдяки цьому я 
мала можливість подорожувати. Су
бота та неділя були вихідні, і я всти
гла з'їздити у Венецію, Рим, Грац, - 
розповідає Тетяна.

А за чотири дні до закінчення ста
жування науковий керівник наказав 
готуватися до іспиту.

- Ми були здивовані, бо умовами

програми іспит передбачено не було. 
Але нам сказали, що ми отримаємо 
сертифікати, лише якщо складемо 
його. З теоретичної частини я на
брала 98 відсотків правильних від
повідей - найвищий бал. Це були 
питання із діабетології, усе те, що я 
вчила. А після теоретичної части
ни іспиту була практична. Керівник 
практики опитав пацієнтів і лікарів, 
які з нами працювали, щоб вони 
дали нам характеристику, і дав нам 
усні практично орієнтовані завдан
ня. І з практичної частини у мене був 
другий результат, а перший - у ді
вчини з Австрії, - каже Тетяна. - Коли 
ми збиралися разом, наш керівник 
казав: «Ну, за лікарів і науковців я не 
боюся, вони вже практики». Напри
клад, там була дівчина з Німеччини, 
їй було 28 років, і вона вже два роки 
працювала лікарем. Керівник прак
тики казав, що за неї він взагалі не 
хвилюється. А після іспиту він сказав 
мені: «Ти студентка, наймолодша, я 
у тобі найбільше сумнівався, думав, 
що ти цього графіку не витримаєш і 
зламаєшся».

Крім сертифікатів, учасники про
грами отримали щоденники прак
тики, які кожного дня заповнював 
керівник практики, І за кожен день 
були оцінки за виконані завдання за 
5-бальною системою і коментарі.

- Завдяки сертифікату я матиму до
даткові бали, якщо вирішу подавати 
заявку на участь в інших програмах 
цього проекту. Я все одно повинна 
буду проходити відбіркове тестуван
ня, але матиму вже вище місце у рей
тингу, - каже Тетяна.

Одразу після повернення зі Сло
венії вона поїхала на стажування у 
рамках грантової програми TEMPUS 
до Латвії, де брала участь у проекті із 
дослідження територій, забруднених 
радіацією.

- Дослідження як такого не було, ми 
навчалися у центрах радіаційної ме
дицини. Там проходили заняття в ла
бораторіях, ми вивчали як працюють 
рентген-апарат, КТ, МРТ. Також ми 
відвідували їхні центри радіаційної 
медицини. V наших лікарнях пере
важно КТ і МРТ, а там цілі діагностич
ні відділення. Практично ми нічого не 
робили, для нас було важкувато це 
опанувати, але для загального роз
витку було дуже цікаво, - розповідає 
Тетяна.

На прохання порівняти рівень тех
нічного оснащення лікарень і під
готовки лікарів у Словенії та Латвії 
вона відповідає так:

- Рівень і технічного оснащення, і 
підготовки лікарів кращий у Словенії. 
Там лікарі щороку проходять доволі 
складне тестування, і практичне, і 
теоретичне. І лише після цього їх до
пускають до пацієнтів. Це у них як за
кон: 5 травня вони складають тести. 
Всі лікарі без винятку, і той, хто має 
стаж 40 років, і той, що 5 років.

Спілкувалась 
Катерина Баркалова



Станіслав Іванович Рудавка: «ВИКЛАДАЧ
повинен любити свою роботу і тих,
з ким працює»

Розмовляючи з ним, щоразу ловиш себе на думці, 
що перед тобою - свідок історії університету, яких, на 
жаль, меншає з року в рік. Проте, здається, роки Ста
ніслава Івановича не беруть. У свої вісімдесят він ви
глядає, щонайменше, на двадцять років молодшим. І 
охоче розкриває свій секрет активного довголіття:

- Веду здоровий спосіб 
життя, систематично за
ймаюсь зарядкою, вже 
впродовж декількох деся
тиріч щодня обов’язково 
обливаюсь холодною во
дою, розпочинаю день із 
склянки води із чайною 
ложкою меду, їм достатньо 
овочів та фруктів. Трима
тись у тонусі допомагає і 
розумова праця, добре по
будований робочий день, 
який планую так, щоб він 
відповідав поставленим 
меті та завданням.

Доцент кафедри філо
софії та суспільних наук 
ВНМУ ім. М.І. Пирогова, 
кандидат економічних 
наук, Станіслав Іванович 
Рудавка, який 7 листопада 
відзначив своє 80-річчя, у 
Вінницькому медичному 
інституті, тепер - універси
теті, - працює півжиття. У 
медичний він був переве
дений із торгово-економіч
ного інституту, де до цього 
4 роки викладав політеко
номію на посаді старшого 
викладача.

- Потім мене перевели 
сюди, у медичний інсти
тут і обрали за конкурсом 
на посаду доцента, - каже 
ювіляр.

Тут він розробив лекцій
ний курс політекономії із 
урахуванням специфіки 
медичного вишу:

- Курс політекономії у ме
дичному інституті був той 
самий, що я його читав у 
економічному, великий, 
насичений та цікавий, але 
складнощі були у тому, що 
я мав опанувати медичні 
терміни, все потрібно було 
пов'язувати із здоров'ям 
людини, - говорить Станіс
лав Іванович.

Тут у нагоді стала медич
на освіта дружини ювіляра, 
лікаря за фахом, яка нада
вала консультації чолові
кові.

Дружину Станіслав Іва
нович вподобав майже 
на 20 років раніше за свій 
прихід до медичного вишу. 
Тоді, закінчивши у Києві ін
женерно-економічний фа
культет інституту харчової 
промисловості (зараз - уні
верситет харчових техно
логій - прим, авт.), випус
кник був направлений за 
розподілом працювати на 
Вінницький консервний 
комбінат. І, незабаром, 
доля вперше привела його 
у стіни, де працює і останні 
38 років:

- Із дружиною ми позна
йомились просто у примі
щенні та ще й на поверсі, 
де зараз розташована 
кафедра філософії ВНМУ. 
Тоді це був гуртожиток. І 
у читалці, що зараз слу
жить за лекційну, студенти 
відмічали настання 1959 
нового року, - говорить 
ювіляр. - Мене на святку
вання запросив друг, який 
працював на спорідненому 
підприємстві харчової про
мисловості та мав друзів 
серед студентів-медиків.

Майбутня дружина Ста
ніслава Івановича тоді була 
на третьому курсі. Через 
рік, у 1960-му, молоді люди 
вже й побралися. Але попе
реду Станіслава Івановича 
чекав складний період на
укового становлення:

- Ще коли я навчався, то 
займався наукою, писав 
праці з економічної геогра
фії та економічної теорії. І, 
причому, виконував робо
ти прикладного характеру. 
На консервному комбінаті, 
куди я був направлений, 
робота полягала у орга
нізації праці, там придив
лявся до науки та мріяв 
про повернення до свого 
університету і про те, щоб 
займатись наукою. Але 
сталося трохи по-іншому. 
Тоді на молоді кадри із

прагненням працювати та 
організовувати був попит. 
Тим більше, що коли я при
їхав на комбінат, мене зра
зу включили у громадську 
роботу, обрали секрета
рем комсомольської орга
нізації. Я не думав, що так 
складеться. Потім мене за
брали інструктором у пар
тійні органи. Були створе
ні партійні організації, які 
керували діяльністю про
мислового і сільськогос
подарського виробництва. 
На Вінниччині було багато 
підприємств харчової про
мисловості, і мене запро
сили на роботу у партійний 
комітет обласних сільсько
господарських організацій 
і підприємств, що переро
бляють сільськогосподар
ську сировину. Тоді я вже 
був членом партії. Мене 
зразу включили у аналіз 
роботи підприємств та 
підготовку наукових кон
ференцій. Я опирався на 
апарат викладацький, ми 
мали право запрошувати 
викладачів усіх вищих на
вчальних закладів Віннич
чини, які допомагали нам 
організувати аналіз роботи 
підприємств.

У цій структурі, після чо
тирирічної роботи на за
воді, Станіслав Іванович 
пропрацював 9 місяців. А 
потім його запросили до 
обласного комітету партій
ного державного контролю 
на посаду інспектора. То 
вже була організація, яка 
контролює діяльність під
приємств:

- Там масштаб, простір 
діяльності був більшим, 
- згадує ювіляр. - Я вже 
охоплював всю область, 
проводив перевірку стану 
роботи цукрових заводів, 
курував роботу їх та інших 
харчових підприємств, пи
сав аналітичні документи. 
Такий великий масштаб 
надихав на наукову робо
ту. Це була не просто пе
ревірка діяльності, а вже й 
аналіз причин і стану роз
витку галузі.

Тоді у Станіслава Івано
вича і з’явилась можли
вість набирати матеріал 
для майбутньої кандидат
ської дисертації:

- Я обрав найбільш ціка
ву і провідну на Вінниччині 
та у колишньому СРСР га
лузь - цукрову промисло
вість. Вивчивши матеріал, 
підготував велику статтю, 
базуючись на даних плану 
розвитку виробництва про 
ефективність використан
ня буртовкладальних ма
шин на цукрових заводах. 
Брошура вийшла, і поряд 
із цим, працюючи за суміс
ництвом викладачем у пе
дагогічному інституті, я по
чав здавати кандидатські 
екзамени у своєму рідному 
інституті у Києві. Було мені 
тоді 26-27 років.

Дисертацію молодий 
економіст написав до
строково, за 2 роки. Після 
першого року навчання в 
аспірантурі поїхав на ка
нікули, але працював ціле 
літо по 12 годин і. приїхав
ши назад до Києва ~ок.пав



готову працю на стіл своєму керівни
кові. Проте, той попросив Станіслава 
Івановича додати до роботи практич
них положень. І аспірант розрахував 
раціональне розміщення цукрових 
заводів на території Вінниччини за 
допомогою чи не єдиної тоді у Вінниці 
ЕВМ, яка розташовувалась у підвалі 
нинішнього корпусу аграрного універ
ситету, що по Пирогова, 3.

- Машина показала раціональне 
розміщення підприємств і я визначив, 
які заводи треба було б перепрофілю- 
вати, а які, крупні, залишити, що да
вало економію у 17 млн. карбованців,
- говорить науковець. - За результати 
тієї роботи стали будувати великі під
приємства, такі як Крижопільський 
цукровий завод, і реконструювали 
завод у Тульчинському районі. Мої 
розробки були опубліковані у ве
ликій статті у журнали «Сахарная 
промышленность».

Після захисту дисертації молодого 
кандидата наук залишили працювати 
у Києві, але там не було житла. У Ві
нниці ж у Станіслава Івановича вже 
була родина із двома маленькими ді
тьми. Тому, проживши у Києві декіль
ка років, він повернувся до Вінниці, де 
якраз відкрився філіал торгово-еко
номічного інституту. Попрацювавши 
там старшим викладачем, незабаром 
був переведений на роботу до медич
ного університету:

- Я добре влився у колектив. Крім 
того, мене по приходу навіть не запи
тували, а поставили до відома, що є 
наказ про моє призначення керівником 
громадської організації «Факультет 
громадських професій». Він існував до 
Перебудови. Це була абсолютна нова 
справа. Потім, коли я її організував, на 
факультеті навчалося чоловік 600, - го
ворить Станіслав Іванович.

Слухачами факультету були сту
денти Вінницького медінституту, які 
по закінченню навчання на цьому 
факультеті отримували посвідчення 
про набуття певної громадської про
фесії, як-от громадських інструкторів 
зі спорту, охорони природи, культор- 
ганізаторів, журналістів, кіно- та фо
толюбителів.

- Студенти, які відвідували факуль
тет після занять, писали у стінгазету, 
займались художньою самодіяльніс
тю, - згадує ювіляр. - На цьому фа
культеті, зокрема, були відділення 
громадських інструкторів по спорту, 
керівник-Володимир Григорович Мо- 
гилевець, громадських інструкторів з 
охорони природи, керівник - Тамара 
Тимофіївна Постоловська, культурно- 
масової роботи, керівник - Ніна Іва
нівна Іванова, журналістики, керівник
- Олена Михайлівна Київська, кіно- 
та фотолюбителів - Юрій Сергійович 
Людвинський. Всі, хто займався у 
нас громадською роботою, були від
мінниками, мали добре організовану 
діяльність, добре спланований день і 
всі згодом виконали дисертації. Іде
ологія сама по собі непогана була у 
соціальному плані - націлена на вза
ємодопомогу, не на конкуренцію. Нас 
націлювали і в школі, і в інституті до

помагати один одному, радитись. На 
цьому відрізку часу я сприймаю це як 
позитив.

Докторську він написати так і не 
встиг, мабуть, завадили навчальний 
процес та громадська робота:

- Оце, будемо вважати, моя доктор
ська, каже Станіслав Іванович, пока
зуючи три видання своїх навчальних 
та навчально-методичних посібників 
з політекономії. - Два терміни я оби
рався й заступником секретаря парт
кому, а у масштабах інституту це за
ймало багато часу. При всьому цьому 
я зумів приділити увагу написанню 
книги, і тоді, коли ми перейшли на на
вчання українською, книжок не було, 
я її видав. Перша ця книжка, якою 
користуються у всіх медичних за
кладах України, вийшла у 1997 році. 
Вона написана за розробленою мною 
за дорученням МОЗ програмою. 
До навчального посібника «Основи 
економічної теорії» я розробив й на
вчально-методичний посібник, з пи
таннями, тестами, відповідями.

Багато працювати його надихає лю
бов до роботи:

- Обравши педагогічну стезю, ви
кладач не зможе працювати, якщо він 
не любить не тільки своєї роботи, а й 
тих, з ким працює. Це творча робота, 
і щоб бути на висоті, треба їй відда
ватись, Світовий досвід показує, що 
той, хто організовано працює, зали
шившись без роботи, через декілька 
років гине. Мене ніхто не підганяє, 
але я не можу не працювати. На ка
федрі я відповідаю за наукову роботу. 
Особливо плідно працюємо з питань 
охорони здоров’я. За останні чотири 
роки я написав шість статей з охоро
ни здоров’я та виступив на шести між
народних конференціях. Ми вивчали 
самого студента. Продовжуючи цю 
роботу, я написав статтю про шкоду 
тютюнопаління. Мені болить, якщо 
студент курить, і не знає, що добро
вільно вкорочує собі життя. Я пора
хував, що щороку з кишені українця 
тютюнова промисловість виймає до 
ЗО млрд. грн., а молочна, для порів
няння - 10, 8 млрд. І українці добро
вільно сплачують таку суму за тютюн! 
У нас в Україні - 110-120 тисяч чоловік 
помирає щорічно від паління.

Оцінюючи ж нашу молодь у цілому, 
Станіслав Іванович говорить, що вона 
талановита та з жалем визнає, що 
молоді люди важко змушені торува
ти собі шлях у сучасній Україні, часто 
виїжджаючи за кордон. Попри ж нега
разди, медичний університет, у якому 
працює, на думку ювіляра, за останні 
десятиліття розквіт, завдячуючи зу
силлям ректора, Василя Максимо
вича Мороза. Оцінив університет і 
роботу самого Станіслава Івановича. 
Йому, професора Міжнародної Ка
дрової Академії, звання почесного 
професора Вінницького національно
го медичного університету присвоїла 
27 жовтня і вчена рада ВНМУ.

Колектив «ММ» вітає ювіляра із 
святом та щиро бажає йому творчої 
та плідної праці ще на довгі роки.

Спілкувалась Вікторія Родінкова

БЕРЕЖІТЬ
ПІДРУЧНИК!
Тривал і с т ь  ж иття  кни ги  
залеж ить  в ід  дбайливо ст і  
к ож но го  с т удента

З початком навчального року тисячі 
студентів різних курсів та спеціальнос
тей заполонили навчальні аудиторії. У 
прагненні оволодіти новими знаннями, 
один з перших кроків студенти здійсню
ють до університетської бібліотеки, куди 
прямують за підручниками. Незважаючи 
на вільний доступ до Інтернету і швидкий 
розвиток комп’ютерних технологій, книга 
залишається одним з основних джерел 
знань.

На комплектування бібліотечного фон
ду в університеті щороку виділяється по
над 1 млн грн, надходження складають 
понад 5 тис. примірників видань. Розу
міння і турботу щодо проблем бібліотеки 
виявляє ректор університету, академік 
НАМИ України, професор Василь Мак
симович Мороз. Під його керівництвом 
сьогодні завершується будівництво ново
го приміщення бібліотеки площею понад 
4 000 кв. м.

Кожна книга, як жива істота, має своє 
життя і вік. її долю, зазвичай, визнача
ють читачі своїм дбайливим ставленням, 
адже вона проходить через руки сотень 
студентів. Згадаймо ті приємні відчуття, 
коли береш в руки видання із‘запахом 
типографської фарби, в гарній обкла
динці, з чітким текстом та ілюстраціями. 
А через деякий час книгу не впізнати, і 
подальше її використання стає майже 
неможливим. Саме найбільш затребу
вані і популярні серед читачів видання 
найчастіше підлягають зношеності. На 
жаль, кількість зношених примірників 
щороку збільшується, і з часом втрача
ється певна частина книжкового фонду, 
така необхідна студентам.

Проблема збереження фонду в біблі
отеці стоїть дуже гостро. Відрадно, що 
більшість студентів бережно відносять
ся до книг, повертають їх в охайному 
вигляді, ремонтують власними силами, 
а нерідко навіть в палітурних майстер
нях. Таке розуміння з їх боку похвальне, 
оскільки є вагомим внеском у збережен
ня фонду, економією університетських 
коштів. І, головне, це ознака високої 
культури таких студентів, їх турбота про 
своїх послідовників, яким доведеться 
пройти такий же нелегкий шлях в науку.

Шановні студенти! Нещодавно ви 
отримали у бібліотеці комплекти під
ручників. Сподіваємося, що, прочитав
ши цю статтю, ви будете ставитись до 
книг, які допомагають вам освоювати 
ази шанованої у всьому світі професії, 
уважніше і дбайливіше. За це ви отри
маєте подяку від інших студентіз та бі
бліотекарів.

Олена іванчук. завідувач сектору 
навчальної літератури



«Студентська ліра» 
проспівала втретє
Із 11 по ІЗ жовтня у Вінниць- 

I кому національному медичному 
університеті ім. Пирогова втретє 

і проходив конкурс творчої са- 
! модіяльності першокурсників 

«Студентська ліра». За звання 
найталановитіших та найтвор- 
чіших змагалися шість команд, 
до складу кожної з яких входило 

і десятеро учасників.
Формат «Студліри», як і минуло

го року, включав п'ять конкурсів: 
візитівка, розминка, відеоконкурс 
на тему: «Один день із життя пер
шокурсника», творчий конкурс та 
домашнє завдання.

За підсумками усіх конкурсів 
було визначено ко манду-пере-, 
можця. Нею стаз MEDEX. На 
другому місці - «Люди в білому», 
Третє дісталося команді під на
звою «СОН».

- Призом за перше місце стала 
поїздка до Львова, за друге - 
безкоштовні квитки на будь-який 
концерт, за третє - безкоштовні 
квитки в кіно. 1 кожна із команд 
отримала торт та грамоту, - роз
повів тренер однієї з команд, 
пятикурсник Володимир Ман- 
дельзон,

т

Баскетболісти ВНМУ - 
на старті Студліги

Обласний тур чемпіонату баскетбольної студент
ської ліги України стартував на Вінниччині на початку 
жовтня. За звання найкращої команди області змага
тимуться дев’ять чоловічих та шість жіночих команд 
- представники політехнічного, аграрного, педаго
гічного, медичного та Донецького університетів, пе
дагогічного, технічного, транспортного та медичного 
коледжів, а також дитячо-юнацької спортивної бас
кетбольної школи олімпійського резерву.

- Гратимуть два кола, перше - до грудня, а потім із 
лютого вже будуть визначатися дві команди, які ви
йдуть до чемпіонату України. Плануємо приймати 
його у себе, - повідомив суддя турніру, викладач ка
федри фізичного виховання та лікувальної фізкуль
тури Сергій Дусь,

ММ

Як знайти перелік наукових періодичних 
видань, що входять до міжнародних 

наукометричних баз даних
Закон України «Про вищу освіту» 

від 1.07.2014 N° 1556-VII і наказ МОН 
України «Про опублікування резуль
татів дисертацій на здобуття науко 
вих ступенів доктора і кандидата 
наук» від 17.10.2012 N° 1112 декла
рують для здобувачів наукових сту
пенів обов’язкову наявність публі
кацій у міжнародних реферованих 
виданнях та періодичних виданнях 
України, які включені до міжнарод
них наукометричних баз Scopus або 
Web of Science Як же дізнатися про 
журнали, які включені до вказаних 
наукометричних баз?

ЯК ЗНАИТИ ЖУРНАЛИ у SCOPUS?
SCImago Journal & Country Rank є 

загальнодоступним порталом. Він 
включає в себе наукометричні показ
ники журналів і країн, які визнача
ються на основі інформації, що міс
титься в базі даних Scopus (Elsevier 
B.V.). Ці показники можуть бути ви
користані для оцінки та аналізу різ
них наукових галузей та дисциплін. 
Рейтинг журналів, як і Рейтинг кра
їн, можна порівнювати або аналізу
вати окремо. Журнали можуть бути 
згруповані за науковими галузями 
та дисциплінами (27 основних те
матичних областей), за категоріями 
(313 конкретних предметних катего
рій) або за країною. Медична галузь 
представлена у 6351 журналі, в тому 
числі - у вісьмох виданнях України. 
Наукометричні дані журналів пред
ставляють понад 22000 найменувань 
від 5000 міжнародних видавців, по
казники наукової ефективності країн

- з 139 країн у всьому світі.
Також на порталі представлений 

проект візуалізації наукометричних 
даних Shape of Science від Scimago 
Lab. Веб-інструмент Shape of Science 
дозволяє беспосередньо в браузері 
переглядати інтерактивні мали на
уки, які побудовані на основі науко
метричних даних порталу SCImago 
Journal & Country Rank. Мали відо
бражають зв'язки між науковими 
журналами (близько 20000 назв), які 
індексуються у базі Scopus. Інтер
фейс Shape of Science містить тема
тичні категорії, що дає можливість 
оперативно візуалізувати дані тієї чи 
іншої наукової дисципліни.

SCImago Journal & Country Rank 
портал дозволяє користувачам 
швидко знайти журнали бази Scopus 
для публікації. Крім того, біля кож
ного відкритого журналу тепер є 
значок Open Access, тож можна від
сортувати журнали за тематикою і 
знайомитися з повними текстами 
статей. У відкритому доступі є 1307 
назв медичної періодики.

Наукометричні показники пред
ставлено на порталі за 2015 рік.

Перелік журналів Scopus є за 
адресою: http://www.scimagojr.com/
journal rank.php

ЯК ЗНАЙТИ'ЖУРНАЛИ У WEB OF 
SCIENCE?

Web of Science корпорації Thomson 
Reuters - найавторитетніша у світі ана
літична і цитатна база даних журналь
них статей. Це наукометрична база, 
що дозволяє здійснювати пошук серед

12000 журналів та 148000 матеріалів 
конференцій. Процентне співвідно
шення між представленими в ресурсі 
Web of Science дисциплінами наступ
не: 25-27%-технічні і прикладні науки, 
30% - соціогуманітарні науки, 43-45% - 
блок природничих наук (в т.ч. 15-18% - 
науки про землю, біологія і медицина).

Завітаємо на сторінку Master 
Journal List, де нас цікавить пошук у 
Science Citation Index Expanded - ін
декс цитування журналів з природ
ничих і точних наук.

Ця база вміщує 8863 назви природ
ничих, технічних та медичних журна
лів. Подальший крок-натискаємо на 
кнопку View subject category. Далі оби
раємо потрібну категорію, наприклад 
Medicine, Research & Experimental, 
тиснемо на View journal list і... отри
муємо перелік із 125 журналів.

Перелік журналів Web of Science за 
адресою: http://wokinfo.com/products_ 
tools/muitidisciplinary/webofscience/ 

Оскільки в БД Scopus індексуєть
ся більша кількість журналів ніж у 
Web of Science, та всі провідні жур
нали Web of Science індексуються 
і в Scopus також, то пошук слід по
чинати з останньої. Зауважимо, що 
ресурси бази Scopus більше відкриті 
для вільного доступу.

Звертаємо увагу авторів на необ
хідність уточнення наявності кон
кретного видання у наукометричних 
базах на момент подання статті.
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